

**FINANCIAL STATEMENTS - ÉTATS FINANCIERS**

**For - pour**

**SOCIETY FOR THE STUDY OF ARCHITECTURE IN CANADA/  
SOCIÉTÉ POUR L'ÉTUDE DE L'ARCHITECTURE AU CANADA**

**For year ended - pour l'exercice clos le**

**DECEMBER 31, 2016 - 31 DÉCEMBRE 2016**

## **NOTICE TO READER**

On the basis of the information provided by management, we have compiled the statement of financial position of Society for the Study of Architecture in Canada as at December 31, 2016 and the statement of operations for the year then ended.

We have not performed an audit or a review engagement in respect of these financial statements and, accordingly, we express no assurance thereon.

Readers are cautioned that these statements may not be appropriate for their purposes.

*Welch LLP*

Chartered Professional Accountants  
Licensed Public Accountants

Ottawa, Ontario  
March 24, 2017.

## **AVIS AU LECTEUR**

Nous avons compilé, à partir des informations fournies par la direction, l'état de la situation financière de la Société pour l'étude de l'architecture au Canada au 31 décembre 2016, ainsi que l'état des opérations pour l'exercice clos à cette date.

Nous n'avons pas réalisé une mission d'audit ou d'examen à l'égard de ces états financiers et, par conséquent, nous n'exprimons aucune assurance à leur sujet.

Le lecteur doit garder à l'esprit que ces états risquent de ne pas convenir à ses besoins.

*Welch LLP*

Comptables professionnels agréés  
Experts-comptables autorisés

Ottawa, Ontario  
Le 24 mars 2017.

**SOCIETY FOR THE STUDY OF ARCHITECTURE IN CANADA/  
SOCIÉTÉ POUR L'ÉTUDE DE L'ARCHITECTURE AU CANADA**

**STATEMENT OF FINANCIAL POSITION - ÉTAT DE LA SITUATION FINANCIÈRE**

**DECEMBER 31, 2016 - 31 DÉCEMBRE 2016**

<u><b>ASSETS</b></u>	<u>2016</u>	<u>2015</u>	<u><b>ACTIF</b></u>
<b>CURRENT ASSETS</b>			<b>ACTIF À COURT TERME</b>
General fund			Fonds général
- Cash	\$ 30,277	\$ 57,815	- Encaisse
- Short-term investments	<u>22,620</u>	<u>9,351</u>	- Placements à court terme
	<u>52,897</u>	<u>67,166</u>	
Internally restricted funds			Fonds avec affectations internes
Anne de Fort Menares Capital Fund			Fonds de capital Anne de Fort Menares
- Short-term investments	14,980	14,797	- Placements à court terme
Martin Eli Weil Prize Fund			Fonds du Prix Martin Eli Weil
- Short-term investments	25,337	25,275	- Placements à court terme
Simmins Fund			Fonds Simmins
- Short-term investments	<u>43,731</u>	<u>40,479</u>	- Placements à court terme
	<u>84,048</u>	<u>80,551</u>	
	<u>\$ 136,945</u>	<u>\$ 147,717</u>	
 <u><b>LIABILITIES AND NET ASSETS</b></u>			 <u><b>PASSIF ET ACTIF NET</b></u>
<b>CURRENT LIABILITIES</b>			<b>À COURT TERME</b>
Accounts payable and accrued liabilities	\$ 3,000	\$ 2,000	Comptes à payer et frais courus
Deferred revenue	<u>3,459</u>	<u>2,765</u>	Revenus reportés
	<u>6,459</u>	<u>4,765</u>	
<b>NET ASSETS</b>			<b>ACTIF NET</b>
Unrestricted Fund			Fonds non affectés
- General Fund	46,438	62,401	- Fonds général
Internally Restricted Funds			Fonds avec affectations d'origine interne
- Anne de Fort Menares Capital Fund	14,980	14,797	- Fonds de capital Anne de Fort Menares
- Martin Eli Weil Prize Fund	25,337	25,275	- Fonds du Prix Martin Eli Weil
- Simmins Fund	<u>43,731</u>	<u>40,479</u>	- Fonds Simmins
	<u>130,486</u>	<u>142,952</u>	
	<u>\$ 136,945</u>	<u>\$ 147,717</u>	

Approved on behalf of the Board:  
Approuvé au nom du Conseil:

.....President - Président

(See accompanying notes)/  
(voir notes ci-jointes)

PREPARED WITHOUT AUDIT - SEE NOTICE TO READER/  
DRESSÉ SANS AUDIT - VOIR AVIS AU LECTEUR

**SOCIETY FOR THE STUDY OF ARCHITECTURE IN CANADA/  
SOCIÉTÉ POUR L'ÉTUDE DE L'ARCHITECTURE AU CANADA**

**STATEMENT OF OPERATIONS - ÉTAT DES OPÉRATIONS**

**YEAR ENDED DECEMBER 31, 2016 - EXERCICE CLOS LE 31 DÉCEMBRE 2016**

	Fonds Général/ General Fund	Fonds de Capital Anne de Fort Menares Capital Fund	Fonds de Prix Martin Eli Weil Prize Fund	Fonds Simmins Fund	<u>2016</u>	<u>2015</u> (note 3)	
<b>REVENUE</b>							<b>PRODUITS</b>
Conference	\$ 14,528	\$ -	\$ -	\$ -	\$ 14,528	\$ 17,993	Congrès
Membership fees	9,001	-	-	-	9,001	10,679	Frais d'adhésion
Journal sponsorship	-	-	-	-	-	5,000	Parrainage du journal
Interest	770	183	312	500	1,765	1,228	Intérêts
Donations	-	-	-	6,220	6,220	12,279	Dons
	<u>24,299</u>	<u>183</u>	<u>312</u>	<u>6,720</u>	<u>31,514</u>	<u>47,179</u>	
<b>EXPENSES</b>							<b>CHARGES</b>
Conference	18,247	-	-	3,468	21,715	15,484	Congrès
Journal	6,896	-	-	-	6,896	5,292	Journal
Office	10,390	-	-	-	10,390	9,552	Frais de bureau
Professional fees	4,729	-	-	-	4,729	5,146	Honoraires professionnels
Prizes	-	-	250	-	250	2,950	Prix
	<u>40,262</u>	<u>-</u>	<u>250</u>	<u>3,468</u>	<u>43,980</u>	<u>38,424</u>	
<b>EXCESS OF REVENUE OVER EXPENSES (EXPENSES OVER REVENUE)</b>	(15,963)	183	62	3,252	(12,466)	8,755	<b>EXCÉDENT DES PRODUITS SUR LES CHARGES (CHARGES SUR LES PRODUITS)</b>
<b>NET ASSETS, BEGINNING OF YEAR</b>	<u>62,401</u>	<u>14,797</u>	<u>25,275</u>	<u>40,479</u>	<u>142,952</u>	<u>134,197</u>	<b>ACTIF NET, DÉBUT DE L'EXERCICE</b>
<b>NET ASSETS, END OF YEAR</b>	<u>\$ 46,438</u>	<u>\$ 14,980</u>	<u>\$ 25,337</u>	<u>\$ 43,731</u>	<u>\$ 130,486</u>	<u>\$ 142,952</u>	<b>ACTIF NET, FIN DE L'EXERCICE</b>

(See accompanying notes)/  
(voir notes ci-jointes)

PREPARED WITHOUT AUDIT - SEE NOTICE TO READER/  
DRESSÉ SANS AUDIT - VOIR AVIS AU LECTEUR

**SOCIETY FOR THE STUDY OF ARCHITECTURE IN CANADA/  
SOCIÉTÉ POUR L'ÉTUDE DE L'ARCHITECTURE AU CANADA**

**NOTES TO THE FINANCIAL STATEMENTS - NOTES AUX ÉTATS FINANCIERS**

**YEAR ENDED DECEMBER 31, 2016 - EXERCICE CLOS LE 31 DÉCEMBRE 2016**

**1. ORGANIZATION**

The Society for the Study of Architecture in Canada is a learned society devoted to the examination of the role of the built environment in Canadian Society. Its principal role is to serve as a means of communication among members of the architectural community. The Society is incorporated without share capital as a not-for-profit organization and is exempt from income tax as a registered charity.

**2. FUND ACCOUNTING**

The unrestricted general fund accounts for the Society's membership and administrative activities.

The Anne de Fort Menares Capital Fund was established in 1998. Ms. Anne de Fort Menares bequeathed monies to the Society with her only restriction that they be used for a specific purpose rather than general expenses. The Fund is currently invested into guaranteed investment certificates (GIC's).

The Martin Eli Weil Prize Fund was established in 2002. Martin Eli Weil donated the monies to the Society with the restriction that it be used to provide revenue for the monetary award that accompanies the Martin Eli Weil Prize. The amount of money to be provided annually for the Martin Eli Weil Prize from the Fund is currently set at \$250 and should not exceed the interest earned by the Fund during the previous year.

The Simmins Fund was established in 2015 and is intended to provide financial assistance for travel expenses to student members who present a paper at the SSAC-SEAC annual conference. The Fund is invested in GIC's and all interest from these theses investments is reinvested into the fund. An amount not to exceed 10% of the original fund will be withdrawn annually to fund travel for student members.

**3. COMPARATIVE FIGURES**

The comparative figures on the statement of operations have been reclassified to include the results of both the general fund and the internally restricted funds.

**1. ORGANISME**

La Société pour l'étude de l'architecture au Canada est une société savante qui se consacre à l'examen du rôle de l'environnement bâti dans la société canadienne. Son rôle principal est de faciliter les échanges entre les membres de la communauté architecturale. La Société est constituée à titre d'organisme à but non lucratif, sans capital actions, et est exonérée de l'impôt sur le revenu puisqu'elle est un organisme de charité.

**2. COMPTABILITÉ PAR FONDS**

Le Fonds non affecté tient compte des activités des membres et des activités administratives de la Société.

Le Fonds de capital Anne de Fort Menares a été établi en 1998. Madame Anne de Fort Menares a fait un legs à la Société, avec la restriction que les fonds soient utilisés pour un but spécifique et non pour les dépenses générales. Les fonds sont présentement investis dans des placements garantis.

Le Fonds du Prix Martin Eli Weil fut établi en 2002. Martin Eli Weil a fait le don de l'argent à la Société avec la restriction qu'il soit utilisé uniquement à titre de récompense monétaire accompagnant le prix qui porte son nom. Cette récompense monétaire annuelle est présentement fixée à 250\$ et ne doit pas excéder le total des intérêts accumulés par le fond du Prix Martin Eli Weil au cours de l'année qui précède la remise du prix.

Le Fonds Simmins est destiné à fournir une aide financière pour les frais de voyage des membres étudiants qui présentent une communication au congrès annuel de la SSAC-SEAC. Ces fonds sont investis dans des placements garantis et les intérêts sont réinvestis dans le Fonds. Un montant n'excédant pas 10% du montant initial du Fonds est utilisé annuellement pour défrayer les voyages des membres étudiants.

**3. CHIFFRES COMPARATIFS**

Les chiffres donnés aux fins de comparaison à l'état des opérations ont été modifiés pour inclure les résultats du fonds général et des fonds avec affectations d'origine interne.